
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:  29 de gener de 2008 
Horari:  18 hores 
Lloc:  sala de sessions de l’Ajuntament 
 
 
Hi assisteixen: 
Rafel Gili Sastre,    batle 
Esperança Massanet Forteza,   regidora 
Maria Antònia Sureda Martí,   regidora  
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria Francesca Servera Pascual,   regidora 
Manuel Galán Massanet,   regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,   regidora  
Francesc Lliteras Reche,   regidor 
Sebastián Carrió Ginard,   regidor  
Margalida Tous Ferrer,   regidora 
Pere Obrador Alzina,   regidor 
Guillem Caldentey Crego,   regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza,   secretària 
 

No hi assisteix: 
Maria del Mar Llaneras Pascual,    regidora 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, del Reglament municipal regulador de subvencions. 
2. Aprovació, si s’escau, de la modificació del projecte de la renovació de la xarxa 
d’abastament, sanejament i dotació de canonades d’aigües pluvials, 1a fase, al nucli 
d’Artà. 
3. Aprovació provisional, si s’escau, del Catàleg de protecció del patrimoni històric del 
terme municipal d’Artà. 
4. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà sobre la 
necessitat de dur a terme l’execució de la UE2 de les vigents NS per tal de donar solució 
als actuals problemes de circulació que pateix la zona de Na Carretó. 
5. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà referent 
a l’ampliació de l’escoleta de Na Caragol —centre de 0-6 anys—. 
6. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà referent 
a “efectuar els tràmits d’adhesió a la plataforma todoscontraelcanon.es, que dóna suport 
als que actuen en defensa de tota la ciutadania i insten el Govern de l’Estat perquè 
procedeixi a la derogació de l’article 25 de la Llei de propietat intel·lectual”. 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà referent 
a “instar la Direcció General de Costes del Ministeri de Medi Ambient, per part 
d’aquest consistori, a descartar les alternatives de regeneració de la platja de la Colònia 
de Sant Pere denominades amb els núm. 0, 1, 2, 3 i 4, descrites al document Proyecto de 

recuperación i estabilización de la playa de la Colonia de San Pedro (TM de Artà, 



Mallorca) (KV Consultores, Madrid, 2007), així com la necessitat d’una regeneració i 
estabilització amb efectes mediambientalment, econòmicament i urbanísticament 
sostenibles, com la descrita sota la denominació d’Alternativa 0’ al document esmentat. 
Per la seva banda, l’Ajuntament d’Artà encarregarà una avaluació d’impacte ambiental 
pròpia al respecte”. 
8. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà referent 
a “l’Ajuntament d’Artà es posiciona en defensa de la llibertat d’expressió i del foment 
de l’ús de la llengua catalana i col·labora amb la campanya per fer front a la multa 
imposada a ACPV”. 
9. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i 
desembre de 2007. 
10. Precs i preguntes. 
 

 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, del Reglament municipal regulador de subvencions 

 
El regidor d’Esports i Joventut, Sr. Galán, exposa que, mitjançant aquest reglament, es 
regularà el procediment aplicable per atorgar subvencions municipals, en el marc del 
règim jurídic definit en la Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions i el 
Reial decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament que desenvolupa 
la Llei 38/2003. 
 
Explica les principals novetats de la Llei estatal de subvencions 38/2003: 
 
- Creació d’una base de dades de subvencions concedides a nivell estatal. 
- Procediment de concessió: la norma general és el règim de concurrència competitiva 

(comparació per establir una prelació). De forma extraordinària, i si el pressupost és 
suficient, es pot fer un prorrateig entre totes les sol·licituds. 

- Excepcionalment, es poden fer convenis. Això implica estar previst nominativament 
en el Pressupost general de la corporació municipal. 

- Obligacions dels beneficiaris: 
o Justificar la totalitat del projecte presentat, mitjançant:  

� Una memòria detallada de la realització de la totalitat del projecte o activitat 
de conformitat al pressupost. 

� Els justificants de pagament: factures i altres documents de valor probatori 
equivalent amb validesa en el tràfic jurídic mercantil. 

� Els exemplars de la documentació i la publicitat generada per l’activitat 
o Acreditar, amb anterioritat a dictar-se la proposta de resolució de concessió, que 

es troba al corrent en l’acompliment de les seves obligacions tributàries i davant 
la Seguretat Social (excepció < 3.000 €). 

o Comunicar l’obtenció de subvencions o ajudes per a la mateixa finalitat, 
procedents d’altres administracions i entitats. 

- La Llei obliga els ajuntaments a adaptar-se amb la creació d’un reglament 
(disposició addicional catorzena). 

 
Finalment, el regidor esmentat explica les principals diferències amb l’antic reglament 
municipal: 
 



- En lloc de funcionar com un reglament, eren les bases reguladores anuals d’una 
subvenció. No era genèric. 

- Només permetia subvencionar entitats del municipi (ABDEM, APROSCOM, etc., 
fora). 

- Tenia un termini per presentar sol·licituds. Això ho marca la convocatòria, no el 
reglament. 

- El règim general era el concert, en lloc de la concurrència competitiva. 
- El nou reglament indica com justificar i quines són les despeses subvencionables. 
- Recull l’obligació d’estar al corrent de les obligacions tributàries. 

 
El regidor esmentat diu que es farà una reunió amb totes les entitats ciutadanes, durant 
el termini d’exposició pública, per explicar el reglament. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que, en principi, no hi ha cap problema en votar a 
favor del reglament. Diu que, quan es va aprovar el pressupost, es varen queixar de les 
subvencions nominatives. Diu que volen que l’Equip de Govern tengui en compte que, 
si s’aprova el reglament, no hi ha d’haver moltes excepcions, en el reglament 
(convenis). 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, opina que és un reglament de mínims. Diu que a la 
Comissió Informativa varen demanar que s’haurien de publicar en el BOIB totes les 
bases de les convocatòries de subvencions, fins i tot les de menys de 60.000 €, per 
haver-hi gent de fora poble; que haurien de formar part de la Comissió de Valoració 
dels projectes objecte de subvenció; i que s’hauria de reflectir el replanteig de les 
subvencions, en cas que no existeixi possibilitat de justificació. Aquest punts, diu el 
portaveu esmentat, no figuren en el reglament. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, manifesta la seva conformitat. 
 
El regidor d’Esports i Joventut, Sr. Galán, diu al portaveu del PP que allò que va 
demanar a la Comissió Informativa es regularà en les bases de les convocatòries. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar inicialment el Reglament municipal regulador de subvencions. 
 
2. Exposar-lo a informació pública i a audiència a les persones interessades durant un 
termini de trenta dies, perquè puguin presentar reclamacions i suggeriments, que, en el 
seu cas, ha de resoldre la corporació.  
 
3. Posar-lo a audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries inscrites en el registre municipal d’associacions veïnals, les 
finalitats de les quals guardin relació directa amb l’objecte d’aquest reglament. 
4. Aquesta aprovació inicial esdevindrà definitiva, de forma automàtica, sense necessitat 
d’un nou acord exprés, si transcorregut el termini d’exposició esmentat, no s’hi 
interposen reclamacions o suggeriments. 

 

5. Aquest Reglament entrarà en vigor una vegada que s’hagi publicat completament el 
seu text en el BOIB i que hagi transcorregut el termini que preveu l’article 103 de la 



Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, en 
relació a l’article 113 d’aquesta Llei. 

 
2. Aprovació, si s’escau, de la modificació del projecte de la renovació de la xarxa 

d’abastament, sanejament i dotació de canonades d’aigües pluvials, 1a fase, al 

nucli d’Artà 

 
El batle explica que, actualment, es troben en execució les obres corresponents al 
projecte de renovació de la xarxa d’abastament, sanejament i dotació de canonades 
d’aigües pluvials, 1a fase, al nucli d’Artà. Aquesta primera fase del projecte es trobaria 
englobada en un conjunt total de diverses fases, on es planifica una renovació total dels 
serveis urbans corresponents a les xarxes d’aigua en el poble artanenc. L’objectiu és, 
per una banda, dotar amb un sistema separat per a la recollida i la conducció de les 
aigües de clavegueram cap a l’exterior del nucli i, per una altra banda, renovar la xarxa 
d’abastament i distribució de l’aigua potable. 
 
En el transcurs de les obres que s’estan desenvolupant, relatives a la primera fase, es 
creu convenient realitzar algunes modificacions que no foren registrades en el projecte 
d’origen. La raó de ser d’aquestes noves actuacions és per resoldre o, en qualsevol cas, 
atenuar algunes problemàtiques que es presenten en el nucli d’Artà en relació a la 
recollida de les aigües pluvials i que, per la seva situació, es troben fora de l’àmbit 
d’actuació del projecte original. 
 
Les noves obres que es proposen, en un principi, es preveien ser incloses en una altra 
fase de les obres de renovació de serveis, però per la necessitat d’executar les noves 
actuacions amb la major celeritat, es creu convenient la redacció d’un projecte amb el 
títol “Modificat del projecte de renovació de la xarxa d’abastament, clavegueram i 
dotació de canonades d’aigües pluvials, 1a fase, al nucli d’Artà”. 
 
S’ha sol·licitat la modificació d’aquest projecte perquè unes canonades que hi havia en 
uns quants carrers (carrer de Ciutat i carrer de la Teulera) tenien problemes d’aigua 
quan plovia, i davant la urgència d’aquest problema varen optar per fer aquesta 
modificació del projecte original. 
 
Per dur a terme les tasques que resten definides en el projecte inicial, així com també 
amb les noves, es preveu un període d’execució addicional de sis (6) mesos. 
 
En relació al pressupost total del projecte, es manté el mateix que resultava en el 
projecte anterior. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que votarà en contra, perquè UIA els va dir que era 
una bona ocasió per canviar les peticions d’obres a incloure en el POS de 2008 i afegir 
aquests carrers. L’Equip de Govern els va dir que no: que llevarien aquests dos carrers i 
que es canviarien per 2 altres carrers que figuren en el projecte. Pensa que hauria estat 
molt millor demanar al Departament de Cooperació Local del Consell de Mallorca que, 
per raons d’urgència, inclogués aquests carrers en el POS corresponent a l’any 2008. A 
més, opina que els pareix una falta de previsió afegir 6 mesos al termini d’execució de 
les obres. Diu que ha vist que hi ha errades en la memòria, en el noms dels carrers i que 
s’ha afegit la xarxa de telecomunicacions. Diu que el projecte no inclou la instal·lació de 
la canalització del gas. 



 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que li pareix correcta la nova priorització dels 
carrers. No els pareix bé l’ampliació del termini d’execució de les obres, per no xerrar 
de la pèrdua de legitimació de la contractació de les obres, on es va valorar el termini 
d’execució de les obres. Per tot això, diu que votaran en contra. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que hi votarà en contra. 
 
El batle diu que es tractava d’un projecte que es varen trobar fet i que estava adjudicat. 
En relació a l’ampliació del termini d’execució de les obres, diu que en obres d’aquesta 
envergadura, i quan l’Equip de Govern demana una modificació de projecte, això vol 
dir que hi ha d’haver una prolongació del termini d’execució de les obres. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que en la justificació de la modificació del projecte 
es diu que és per la pluja i no perquè ho hagués demanat l’Ajuntament. A més, reitera 
que troba excessiva aquesta ampliació del termini d’execució de les obres. 
 
Els reunits acorden, per 7 vots a favor (UM i PSOE) i 5 vots en contra (UIA, PP i 
EV/ERC): 
 
1. Aprovar la modificació del projecte de la renovació de la xarxa d’abastament, 
sanejament i dotació de canonades d’aigües pluvials, 1a fase, al nucli d’Artà, redactat 
per l’enginyer de camins, canals i ports Antoni Ramis Arrom. 
 
2. Trametre aquest acord al tècnic redactor del projecte i a l’empresa adjudicatària de les 
obres. 
 

 

3. Aprovació provisional, si s’escau, del Catàleg de protecció del patrimoni històric 

del terme municipal d’Artà 

 
El batle exposa que, en un principi, tant els tècnics com l’Equip de Govern pensaven 
que era convenient dur a aprovació provisional el Catàleg de protecció del patrimoni 
històric del terme municipal d’Artà al mateix temps que les NS, però realment no ha 
estat així i pensa que és millor aprovar provisionalment el Catàleg abans que les NS, ja 
que, si els tècnics del Consell de Mallorca observessin qualque problema, hauria temps 
de resoldre’l abans de presentar les NS a aprovació definitiva. 
 
Aquest Catàleg, diu el batle, ja s’ha aprovat inicialment i poques coses s’han pogut 
incloure. 
 
S’aclareix que s’ha adjuntat una memòria d’anàlisi ambiental, atès que es tracta d’un 
document imprescindible per poder tramitar davant la Conselleria de Medi Ambient 
l’exoneració o no subjecció del Catàleg a avaluació ambiental estratègica, ja que des de 
la mateixa Conselleria s’ha informat sobre la necessitat de dur a terme la tramitació de 
tal exoneració, d’acord amb l’article 95 i següents de la Llei 11/2006, d’avaluacions 
d’impacte ambiental i avaluacions estratègiques a les Illes Balears. S’han adjuntat els 
informes a cada una de les al·legacions presentades, indicant-se, en aquests informes, 
l’estimació i la desestimació de cadascuna. Afegeix que, com a resultat de les 
al·legacions estimades, s’han introduït les modificacions oportunes al catàleg. 



Finalment, diu que pensa que és important aprovar provisionalment el Catàleg i que 
s’aprovi definitivament pel Consell de Mallorca. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que el seu partit està molt content que s’hagi duit el 
Catàleg a aprovació provisional, ja que ells pensaven que el Catàleg i les NS són 
instruments diferents. No obstant això, diu que el seu partit s’abstendrà en la votació 
pels motius següents: 
 
- Han pogut veure que les seves al·legacions no han estat acceptades. Com a exemple, 
assenyala la casa de Mateo de Betlem: recomana als tècnics una nova redacció de 
l’informe, perquè no s’entén si s’accepta o no. 
- Estan contents que s’hagin contestat al·legacions presentades fora de termini.  
- En relació a les cases a primera línia de mar que figuren en una de les seves 
al·legacions, diu que no s’ha informat favorablement perquè no es creu que tenguin cap 
motiu per catalogar-se. 
 
Diu que, a la Colònia de Sant Pere, hi ha pocs edificis catalogats. 
 
Afegeix que el seu grup presenta l’esmena següent: “Incloure com a edificis catalogats 
l’Església de la Colònia de Sant Pere i el Cementeri d’Artà.” 
 
- S’ha classificat com a conjunt urbanístic homogeni el format per la plaça del 
Conqueridor i el carrer de Rafel Blanes, en lloc de classificar amb aqueixa categoria als 
edificis situats a primera línia de mar de la Colònia de Sant Pere. 
- Villa Català de la Colònia de Sant Pere està catalogada om a caseta de primera línia. 
Opina que tota la primera línia de mar de la Colònia de Sant Pere podria tenir aquesta 
catalogació. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, considera que el Catàleg de protecció del patrimoni 
històric del terme municipal d’Artà és un document inacabat i que, per això, 
s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que està content que aquest Catàleg es dugui 
a aprovació provisional. Però, que no està d’acord en no catalogar la primera línia de 
mar de la Colònia de Sant Pere. Per tot això, diu el portaveu esmentat, s’abstendrà en la 
votació. 
 
El batle diu que varen venir els tècnics del Consell de Mallorca i varen dir que no hi 
havia cap casa per catalogar a la primera línia de mar de la Colònia de Sant Pere. 
 
Seguidament, se sotmet a votació l’esmena presentada per UIA, la qual, per 3 vots a 
favor (UIA i EV/ERC), 7 vots en contra (UM i PSOE) i 2 abstencions (PP), no resta 
aprovada per manca de quòrum en la votació. 
 
Els reunits acorden, per 7 vots a favor (UM i PSOE) i 5 abstencions (UIA, PP i 
EV/ERC), la qual cosa representa el vot de la majoria absoluta legal que requereix 
l’article 94.3.m de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les 
Illes Balears, i l’article 47.3.i de la Llei 7/0985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de 
règim local: 
 



1. Estimar o desestimar les al·legacions presentades en base als informes emesos. 
 
2. Aprovar provisionalment el Catàleg de protecció del patrimoni històric del terme 
municipal d’Artà. 
 
3. Remetre’l al Consell de Mallorca per a la seva aprovació provisional. 
 
4. Autoritzar el batle perquè dugui a terme els tràmits escaients per obtenir la 
corresponent exoneració de l’avaluació ambiental estratègica. 
 
 
4.  Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà 

sobre la necessitat de dur a terme l’execució de la UE2 de les vigents NS per tal de 

donar solució als actuals problemes de circulació que pateix la zona de Na Carretó 
 
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, exposa que aquesta moció es va presentar en el Ple del 
mes de novembre i que, per un defecte de termini, no es va incloure, per urgència, en 
l’ordre del dia. Opina que es podia haver consignat una partida en el pressupost de 
2008. 
 
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 

 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. Atesa la proliferació d’edificis d’habitatges en construcció i en projecte —superen 

els 30 habitatges— a la zona de Na Carretó i el malestar que aquest fet crea entre els 
veïnats. 

2. Atès que aquest fet produirà necessàriament un important increment de població i de 
circulació de vehicles a l’esmentada zona i que aquest augment es farà extensiu a 
una major àrea d’influència, cosa que suposarà inevitables problemes de trànsit. 

3. Atès que aquesta part del poble només té dues sortides que connecten amb l’altra 
part i que això provoca greus problemes de circulació. 

4. Atès que les vigents NS de planejament preveuran a la unitat d’execució 2 (UE2), 
l’obertura de nous vials a la zona esmentada de Na Carretó. 

5. Atès que l’actual revisió de les NS, aprovades inicialment al febrer de 2007, també 
preveuen a la unitat d’execució, denominada (UE2) zona de sa Clota, la prolongació 
dels carrers de Na Carretó i Joan XXIII fins al carrer del Pou Nou. 

6. Atès que hi ha la intenció, per part d’aquest Ajuntament i del Consell de Mallorca, 
de fer un vial de circumval·lació entre la depuradora i sa Clota i que, a més, aquesta 
actuació ja es preveu a les NS en fase d’aprovació inicial, entenem que l’obertura 
d’aquests nous vials, juntament amb la nova via de circumval·lació, facilitarà el 
trànsit rodat d’aquesta zona i evitarà els problemes de congestió i saturació que 
pateix i patirà en un futur aquesta zona del poble. 

 
Per tot això, presentam la següent proposta de  

 
RESOLUCIÓ 

 
Instar l’Equip de Govern de l’Ajuntament d’Artà perquè dugui a terme les actuacions 
necessàries per materialitzar les determinacions fixades per les vigents Normes 



subsidiàries de planejament a la unitat d’execució 2 (UE2), i aconseguir, entre d’altres, 
l’obertura dels nous vials prevists en l’esmentada unitat d’execució per tal de cercar una 
solució a la més que probable saturació del trànsit rodat, tot emparant-se en el que 
disposa l’article 158 del Reglament de gestió urbanística per al desenvolupament i 
aplicació de la Llei sobre el règim del sòl i ordenació urbana.” 
 
El batle diu que troba que en aquest moment no és convenient aprovar aquesta moció, ja 
que les NS no estan aprovades definitivament, i les normes vigents aprovades 
inicialment l’any 2003 canvien l’ordenació dels vials. Per tant, per poder desenvolupar 
aquesta unitat d’execució, prèviament, s’han d’aprovar definitivament les NS. 
 
El batle diu que la majoria de la propietat ja ha mantingut converses amb els tècnics 
d’Urbanisme i que els han manifestat la seva voluntat de desenvolupar aquesta unitat 
d’execució una vegada que les NS estiguin aprovades definitivament. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, manifesta la seva conformitat. 
 
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, diu que desconeix que no es pugui aprovar la moció 
sense l’aprovació definitiva de les NS. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 5 vots a favor (UIA, EV/ERC i 
PP) i 7 vots en contra (UM i PSOE), no resulta aprovada per manca de quòrum en la 
votació.  
 

 

5. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà 

referent a l’ampliació de l’escoleta de Na Caragol —centre de 0-6 anys— 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 

Atès que aquesta corporació va adquirir, ja fa algun temps, un solar per tal de fer-hi el 
centre de 0-6 anys que ampliaria Na Caragol. 
 
Atès que,  per a aquest curs 2007-2008, s’han hagut d’instal·lar aules prefabricades al 
pati de l’escola pública de Na Caragol per la manca d’espai existent. 
 
Atès que totes les previsions apunten al fet l’any que ve s’haurà d’instal·lar una tercera 
aula prefabricada per la manca d’espai del centre. 
 
Atès que hi ha bona predisposició, per part de la Conselleria, de fer aquest centre 
infantil. 
 
Atès que l’Ajuntament d’Artà no ha previst cap partida de despesa ni d’ingrés en els 
Pressuposts de 2008 per fer aquesta ampliació.  
 



Per tot això, presentam les següents 
 
PROPOSTES DE RESOLUCIÓ 
 
1. L’Ajuntament d’Artà agilitarà tots els tràmits i realitzarà totes les passes perquè la 

declaració d’interès general del solar on s’hi ha d’encabir l’escola sigui una realitat 
ben aviat.  

2. L’Ajuntament d’Artà farà una modificació de crèdit per tal que l’escola es pugui 
començar a fer durant el 2008.  

3. L’Ajuntament d’Artà signarà durant aquest proper trimestre un conveni amb la 
Conselleria d’Educació i Cultura del Govern de les Illes Balears per tal de plasmar-
hi els acords corresponents a ambdues administracions per construir aquest centre.” 

 
La regidora d’Educació, Sra. Sureda, diu que a la Comissió Informativa es va dir que en 
el pressupost per a aquest exercici existeix partida oberta dotada amb 6.000 € i que es 
faria una modificació de crèdit en el cas que es facin les obres durant aquest any. La 
regidora esmentada diu que l’Equip de Govern ha dut a terme allò que figura en el punt 
primer de la part dispositiva de la moció; que durà a terme, quan sigui necessari, allò 
assenyalat en el punt segon de la part dispositiva; i que signarà el conveni que figura en 
el punt tercer de la part dispositiva quan la Conselleria d’Educació i Cultura  ho tengui 
elaborat. Per tot això, diu la regidora esmentada, l’Equip de Govern votarà en contra de 
la moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que el seu grup s’abstendrà en la votació. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, també diu que s’abstendrà en la votació. Diu que 
no entén el motiu d’aquesta moció. Que està d’acord amb UIA i amb l’Equip de 
Govern. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que no hi ha cap partida en el pressupost d’ingressos 
de la corporació. Opina que aquesta partida oberta està maquillada. En relació a la 
signatura del conveni, diu que en l’anterior legislatura s’havia de signar un conveni amb 
la batlessa, Sra. Servera, i el Sr. Antich, que no es va signar. 
 
La regidora d’Educació, Sra. Sureda, diu que no s’ha maquillat res i que el tècnic va dir 
que era possible deixar una partida oberta i després fer un expedient de modificació de 
crèdit. 
 
En relació a la signatura del conveni, la primera tinenta de batle, Sra. Servera, explica 
que el Sr. Antich va considerar que no era el moment oportú per signar-ho, ja que era 
proper a la celebració de les eleccions locals. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 2 vots a favor (UIA), 7 vots en 
contra (UM i PSOE) i 3 abstencions (PP i EV/ERC), no resulta aprovada per manca de 
quòrum en la votació. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà 

referent a “efectuar els tràmits d’adhesió a la plataforma todoscontraelcanon.es, 



que dóna suport als que actuen en defensa de tota la ciutadania i insten el Govern 

de l’Estat perquè procedeixi a la derogació de l’article 25 de la Llei de propietat 

intel·lectual” 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 
 
“Exposició de motius 

 
Amb motiu de la publicació i entrada en vigor dels nous cànons digitals que preveu 
l’art. 25 de la LPI, i davant l’evident perjudici de la totalitat d’usuaris i consumidors, 
ciutadans tots ells, es constata el següent: 
1. Que aquest cànon grava indiscriminadament a tots els ciutadans només pel fet de 
comprar un suport o dispositiu electrònic que té la possibilitat tècnica de ser emprat per 
a realitzar còpia d’una obra subjecta a propietat intel·lectual, quan de fet aquests 
dispositius s’empren en molts de casos per a altres finalitats i per a altres continguts, bé 
del propi ciutadà, bé lliure de drets. 
2. Que aquest cànon indiscriminat que grava de forma igualment indiscriminatòria 
qualsevol usuari de la tecnologia, des dels jutjats als estudiants, passant pels fotògrafs i 
els fabricants de programari, s’imposa també al material escolar, als elements que 
necessiten per a la seva feina les empreses, comerciants i professionals, i s’estén a totes 
les activitats que utilitzen dispositius electrònics. El propi Ajuntament en queda 
directament afectat, tot convertint-se en una altra càrrega que han de suportar, a canvi de 
no-res, els nostres veïnats i veïnades. 
3. Que ens trobam davant un impost de caràcter general a favor de determinades entitats 
i persones privades que distribueixen els doblers sense cap control per part de l’Estat i 
que augmenta fins a un quaranta per cent, en alguns casos, el preu dels productes 
tecnològics. 
4. Que el cànon, per altra banda, no té res a veure ni amb la pirateria ni amb la situació 
del sector cultural encara que, de manera interessada, les entitats de gestió i aquells que 
el defensen han volgut mesclar ambdós conceptes quan el cànon és, per llei, una 
remuneració per la còpia privada d’un contingut legalment adquirit i que està subjecte a 
propietat intel·lectual 
5. Que aquest cànon recapta fins i tot per les obres d’autors i creadors no representats 
per les entitats de gestió, encara que aquests no entren en el repartiment del recaptat, 
incloent els continguts generats pels nostres ciutadans com ara a les seves fotos, vídeos 
o continguts a Internet. 
 
Per tots els motius exposats, aquest regidor proposa al Ple el següent  
 

Acord 

 
L’Ajuntament d'Artà, com a representant de tots els seus veïns i veïnes, efectuarà els 
tràmits necessaris per a l’adhesió a la plataforma todoscontraelcanon.es, que dóna 
suport als que actuen en defensa de tota la ciutadania, i insten el Govern de l’Estat 
perquè procedeixi a la derogació de l’article 25 de la Llei de propietat intel·lectual.” 
 
La primera tinenta de batle, Sra. Servera, creu el Govern està fent un pla per combatre la 
pirateria. 
Diu que volen donar un vot de confiança a aquesta llei, la finalitat de la qual és 
combatre la pirateria. No veu prudent adherir-se a aquesta plataforma. 



 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que s’abstendrà en la votació. Diu que estan a favor 
que es llevi o es reformi aquest article 25, tot i que consideren que l’Ajuntament no s’ha 
d’adherir a aquesta plataforma, sinó que hauria d’haver presentat al·legacions en el seu 
moment. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat amb la moció. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 3 vots a favor (EV/ERC i PP), 
7 vots en contra (UM i PSOE) i 2 abstencions (UIA), no resulta aprovada per manca de 
quòrum en la votació. 
 

 

7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà 

referent a “instar la Direcció General de Costes del Ministeri de Medi Ambient, 

per part d’aquest consistori, a descartar les alternatives de regeneració de la platja 

de la Colònia de Sant Pere denominades amb els núm. 0, 1, 2, 3 i 4, descrites al 

document Proyecto de recuperación i estabilización de la playa de la Colonia de San 

Pedro (TM de Artà, Mallorca) (KV Consultores, Madrid, 2007), així com la necessitat 

d’una regeneració i estabilització amb efectes mediambientalment, econòmicament 

i urbanísticament sostenibles, com la descrita sota la denominació d’Alternativa 0’ 

al document esmentat. Per la seva banda, l’Ajuntament d’Artà encarregarà una 

avaluació d’impacte ambiental pròpia al respecte” 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció presentada, que, copiada 
literalment, diu: 
 
“Exposició de motius 

 
El passat mes d’agost, la Direcció General de Costes del Ministeri de Medi Ambient va 
enviar a l’Ajuntament d’Artà —entre d’altres organismes oficials i entitats— el 
document Proyecto de Recuperación i Estabilización de la playa de la Colonia de San 

Pedro (TM de Arta, Mallorca) (KV Consultores, Madrid, 2007), per tal de rebre les 
opinions per part dels diferents organismes i/o entitats afectats i interessats. L’objecte 
d’aquest projecte és limitar el procés erosiu que pateix la platja de la Colònia de Sant 
Pere, minimitzant, d’aquesta forma, la necessitat de regeneracions periòdiques, millorar 
la protecció enfront l’acció de l’onatge del tram de passeig ubicat entre la platja i el port 
esportiu i, de ser possible, millorar la funcionalitat de la platja ampliant la seva 
superfície de platja seca 
 
1. L’alternativa 0 manté la platja actual, sense realitzar cap aportació d’arena, i s’indica 
que es troba en equilibri i no pateix retrocés des de la darrera regeneració realitzada 
l’any 1995, però s’assenyala que els espigons es troben en mal estat, comprometent 
l’estabilitat futura de la platja. 
 
2. L’alternativa 0 consisteix en la reparació de l’espigó que protegeix la platja i 
l’ampliació de l’espigó existent entre la platja i el port esportiu. 
 
3. Les alternatives 1, 2, 3 i 4 proposen l’ampliació de la platja cap al sud, mitjançant 
l’aportació d’arena i la construcció de nous espigons (exceptuant la 3, que proposa 



perllongar l’espigó actual), i s’indica que d’aquesta manera es dóna compliment als 
objectius de protecció del tram sud enfront a l’acció de l’onatge i millora de 
funcionalitat lúdica de la platja. 
 
4. De les alternatives exposades al document de la Direcció General de Costes del 
Ministeri de Medi Ambient, la que comporta un menor impacte ambiental és 
l’alternativa 0, però al mateix document, a l’apartat “Memoria – Resumen”, s’elegeix 
l’alternativa 4, que és la que comporta un major impacte ambiental. 
 
5. En aquest mateix apartat, es justifica la necessitat d’abordar l’execució d’una actuació 
a la zona, amb els següents objectius/argumentacions: 
 
a) la inexistència de platges naturals a la zona 
b) l’increment de l’ús turístic de la zona i, per tant, de la demanda de zones de bany  
c) limitar el procés erosiu de la platja artificial creada al seu moment, i evitar la 
necessitat de regeneracions artificials 
 
En relació a aquests aspectes, s’ha de recordar que a escassos 2 quilòmetres a l’oest del 
nucli urbà de la Colònia de Sant Pere es troba la platja de sa Canova, un magnífic 
sistema de platja duna d’aproximadament 2 km. L’afluència actual de visitants a aquesta 
platja és relativament baixa, i pot assumir amb escreix la demanda de l’entorn. 
Igualment, existeixen a les rodalies altres zones de platja, algunes d’arena i d’altres de 
pedres, ben conegudes pels habitants i estiuejants de la Colònia. 
 
6. Aquest tipus d’actuacions generalment no són iniqües pel que fa als seus aspectes 
mediambientals, motiu pel qual es fa palès el risc d’emprar l’argument de l’increment 
de l’ús turístic de la zona per a l’ampliació d’una platja artificial. Aquest tipus 
d’arguments justificatoris són més propis d’altres èpoques, i no tenen sentit en 
l’actualitat. 
 
7. L’àmbit d’estudi del document presentat pel Ministeri queda circumscrita “la zona de 
proyecto donde se aporta el material y la cantera de la que se extrae el mismo”. No es 
realitza, en canvi, cap tipus d’avaluació ni es valora l’impacte generat a la zona 
d’extracció d’àrids, a pesar que algunes de les pedreres considerades no han passat cap 
tipus de procediment d’avaluació d’impacte ambiental. Quedarien, de la mateixa 
manera, fora avaluar les possibles conseqüències sobre la dinàmica litoral que es poden 
derivar d’algunes de les alternatives proposades. 
 
8. Resulta del tot estrany que “tras el estudio de alternativas entregado a la dirección 
General de Costas, la alternativa seleccionada para su desarrollo en fase de proyecto 
constructivo, es la alternativa 4 por ser la que mayor puntuación global obtiene”. 
Aquesta alternativa (núm. 4) és, amb diferència, la que obté una menor “valoración 
ambiental” i, per tant, la que es considera que generarà un major impacte ambiental, a 
més de tenir el major cost econòmic. Els barems de puntuació són molt qüestionables 
tècnicament, atès que suposa que com més gran és l’obra, més atenuada resta la 
importància del seu impacte ambiental. S’ha de tenir present, en tot moment, que la 
zona forma part del LIC “Badies d'Alcúdia i Pollença”, motiu pel qual els efectes 
ambientals haurien de ser especialment tinguts en compte. 
 
Per tots els motius exposats, aquest regidor proposa al Ple el següent  



 

Acord 

 
1. L’Ajuntament d’Artà insta la Direcció General de Costes del Ministeri de Medi 
Ambient a descartar les alternatives de regeneració de la platja de la Colònia de Sant 
Pere denominades amb els números 0, 1, 2, 3 i 4, descrites al document Proyecto de 

Recuperación i Estabilización de la playa de la Colonia de San Pedro (TM de Arta, 

Mallorca) (KV Consultores, Madrid, 2007), així com la necessitat d’una regeneració i 
estabilització amb efectes mediambientalment, econòmicament i urbanísticament 
sostenibles, com la descrita sota la denominació d’Alternativa 0 a l’esmentat document. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà encarregarà una avaluació d’impacte ambiental pròpia al 
respecte, que haurà de contenir els apartats següents: 
 
a) Una exposició de les principals alternatives estudiades i una justificació de les 
principals raons de la solució adoptada, tenint en compte els efectes ambientals. S’ha 
d’elegir una alternativa viable que persegueixi els objectius del projecte i que sigui la 
millor alternativa des del punt de vista ambiental. 
b) Una anàlisi històrica de l’aportació i transferència de sediments que reflecteixi els 
moviments del material aportat des de la creació de la platja fins a l’actualitat mitjançant 
un estudi de la dinàmica litoral. 
c) Un estudi dels moviments que es produiran al llarg del temps en els sediments 
aportats en les diferents alternatives, que reflecteixi l’evolució futura que generarà 
l’aportació d’arena a causa del canvi del litoral i de la seva dinàmica. 
d) Una anàlisi dels impactes ambientals tant durant la fase de construcció com durant la 
fase d’explotació de les distintes alternatives. De les afeccions del projecte durant la 
fase d’explotació, han d’analitzar-se els efectes ambientals a conseqüència de la major 
afluència turística a la zona: freqüentació, estacionalitat, accessos i mobilitat, 
contaminació acústica, etc. 
e) Un estudi d’avaluació de les repercussions ambientals en relació amb els objectius de 
conservació i amb les corresponents mesures correctores, d’acord amb l’article 39.2 de 
la Llei 5/2005, de 26 de maig, per a la conservació dels espais de rellevància ambiental 
(BOIB núm. 85, de dia 04-06-2005), atès que la platja de la Colònia de Sant Pere es 
troba a un LIC formant part de la Xarxa Ecològica Europea Natura 2000.” 

 
El batle diu que l’Equip de Govern votarà en contra aquesta moció pels motius 
següents: 
 
“En primer lloc, perquè la Direcció General de Costes ens va fer aquesta proposta: ens 
aconsellaven triar l’opció núm. 4, però abans s’havia de fer una avaluació d’impacte 
ambiental. En cas de haver-hi qualque problema, optarien per l’opció 0: que s’arreglin 
els espigons; per tant, deixarem que sigui la Direcció General de Costes la que digui 
quina opció hem de triar. 
 
En segon lloc, no consideram que Els Verds estiguin suficientment avalats pels 
coloniers per decidir el que els convé, ja que, per la nostra part, sí que hem demanat allò 
que volen els coloniers i un 99 % ens ha dit que volen una platja més grossa, si pot ser.  
 
En tercer lloc, l’Ajuntament no està en condicions d’encarregar una avaluació d’impacte 
ambiental i tenir unes despeses importants, quant l’organisme competent ho està fent.” 



 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la seva conformitat amb la moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que els pareix una bona opció la que hi figura en la 
moció (0’); no obstant això, s’abstendran en la votació, basant-se en el punt 5è de 
l’exposició de motius. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 3 vots a favor (EV/ERC i 
UIA), 7 vots en contra (UM i PSOE) i 2 abstencions (PP), no resulta aprovada per 
manca de quòrum en la votació. 
 

 

8. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà 

referent a “l’Ajuntament d’Artà es posiciona en defensa de la llibertat d’expressió 

i del foment de l’ús de la llengua catalana i col·labora amb la campanya per fer 

front a la multa imposada a ACPV” 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció presentada, que, copiada 
literalment, diu: 
 
“Exposició de motius 

 
1. La Generalitat Valenciana ha incoat un expedient sancionador contra Acció Cultural 
del País Valencià (ACPV) per emetre la programació de TV3 en aquell territori i 
l’entitat s’enfronta a una ordre administrativa de cessament de les emissions i a una 
sanció econòmica de 300.000 euros. 
 
2. Atès que aquest és un fet molt greu que atempta contra la llibertat d’expressió, la 
pluralitat informativa i la normalització del català en el conjunt del seu àmbit lingüístic, 
i que ha provocat un gran rebuig en el sí de la comunitat valenciana i arreu dels Països 
Catalans. 
 
3. Atès que de cada dia tenim accés a més televisions en llengües, continguts i 
orientacions polítiques més i més diverses, la resposta d’un govern no pot ser mai la 
censura d’un canal en particular, sinó precisament garantir l’accés dels ciutadans a la 
més àmplia oferta com a expressió de pluralitat informativa i de llibertat d’expressió. És 
la ciutadania qui ha de poder triar què vol veure i què no, sense imposicions polítiques 
de cap tipus, tal i com s’havia pogut fer els darrers vint anys amb TV3 al País Valencià. 
 
4. Atès que el tancament del repetidor de TV3 al País Valencià suposa un cop letal a les 
possibilitats de construir un espai de comunicació amb la nostra llengua, ja que si no es 
permet que TV3, TVV o IB3 es puguin veure arreu dels Països Catalans perdem una 
eina de difusió conjunta de la nostra llengua i cultura, a través de la televisió.  
 
5. Atesa la carta signada pels molts honorables expresidents Sr. Jordi Pujol i Sr. Pasqual 
Maragall, pels abats dels monestirs de Poblet i Montserrat, i pel president d’Acció 
Cultural, en la qual els signants fan “una crida al conjunt de la societat —associacions, 
entitats, ajuntaments, sindicats i partits, i persones individuals— perquè, amb la màxima 
implicació de tots, es pugui fer front a aquesta situació”. 
 



Per tot això, el grup municipal Els Verds—Esquerra d’Artà proposa al Ple de 
l’Ajuntament d'Artà que aprovi els següents  
 
Acords 

 
1. L’Ajuntament d’Artà considera que la tasca realitzada per Acció Cultural del País 
Valencià fent possible allà la recepció de TV3 mereix un reconeixement de les 
institucions, en tant que ha contribuït de forma decisiva a la pluralitat informativa i a la 
normalització de la llengua. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà insta les administracions públiques competents, en especial el 
Ministeri d’Indústria del Govern espanyol, la Generalitat Valenciana i la Generalitat de 
Catalunya, a legalitzar aquestes emissions i permetre la recepció de la programació de 
TV3 a les terres valencianes, de conformitat amb allò que preveu la Carta Europea de 
les Llengües subscrita per l’Estat espanyol. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears i la Generalitat Valenciana a 
arribar a un acord de reciprocitat en les emissions de les respectives televisions a cada 
un dels territoris, tal com varen fer al seu moment el Govern de les Illes Balears i la 
Generalitat de Catalunya. 
 
4. L’Ajuntament d’Artà expressa el seu suport a un acord entre els governs de Catalunya 
i el País Valencià perquè tots els respectius canals de ràdio i televisió autonòmics arribin 
als dos territoris amb normalitat, i demana al Govern de Catalunya que consideri una 
prioritat el tancament d’aquest acord el més aviat possible. 
 
5. L’Ajuntament d’Artà, en defensa de la llibertat d’expressió i del foment de l’ús de la 
llengua catalana, insta la Generalitat Valenciana a arxivar de forma immediata i sense 
imposició de cap sanció econòmica o de cap altra casta l’expedient sancionador obert 
contra Acció Cultural del País Valencià. 
 
6. L’Ajuntament d’Artà acorda iniciar els tràmits oportuns d’acord amb ACPV, per 
col·laborar en la campanya per fer front a la multa imposada a aquesta entitat, com a 
expressió de la solidaritat de la corporació amb la llibertat d’expressió i amb 
l’associació cultural que ha fet possible les emissions de TV3 al País Valencià durant 
més de vint anys, amb l’objectiu de garantir la continuïtat de les emissions de TV3 al 
País Valencià, i ja que entenem que aquesta multa significa un esforç excessiu per a 
qualsevol entitat cultural sense ànim de lucre. 
 
7. L’Ajuntament d’Artà acorda transmetre aquesta declaració al Govern de la 
Generalitat de Catalunya, al Parlament de Catalunya, al Govern valencià, al Parlament 
Valencià, al Congrés dels Diputats, al Ministeri d’Indústria, a Acció Cultural del País 
Valencià, al Govern de les Illes Balears, al Parlament de les Illes Balears i a IB3, perquè 
facin les gestions i els tràmits precisos perquè la pluralitat en els mitjans de 
comunicació sigui una realitat i, per tant, que TV3 continuï rebent-se sense cap 
problema a tot arreu del País Valencià i, al mateix temps, els ciutadans i ciutadanes 
valencians catalanoparlants no siguin discriminats per raó de llengua.” 

 

El batle demana que es retirin els punts 5è i 6è per votar a favor la moció; en cas 
contrari, l’Equip de Govern votarà en contra la moció. Opina que, quan una generalitat 



ha incoat un expedient sancionador, serà per algun motiu. Diu que no han d’ajudar a 
pagar la multa d’un infractor. Finalment, diu que, si es retiren els dos punts abans 
mencionats, votaran a favor de la moció. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, està a favor de la moció. Exposa que està molt contenta 
que el portaveu d’Els Verds hagi presentat aquesta moció. Diu que és una llàstima que 
l’Ajuntament no s’impliqui, a pesar que hi ha algun regidor que s’hi ha implicat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, opina que les administracions s’han de mantenir al 
marge de les actuacions judicials. Diu que votaran en contra de la moció. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu al batle que no retirarà els punts 5è i 6è de la 
seva moció. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 3 vots a favor (EV/ERC i UIA) 
i 9 vots en contra (UM, PSOE i PP), no resulta aprovada per manca de quòrum en la 
votació. 
 
 
9. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i 

desembre de 2007 
 

Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i 
desembre de 2007. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
10. Precs i preguntes 

 
El batle informa que PP i UIA han presentat escrits de precs i preguntes. 
 
A continuació, es llegeix l’escrit de precs i preguntes presentats pel PP. 
 
PREGUNTES 
 
COLÒNIA DE SANT PERE 
 
1.1.  En quin estat es troba el projecte d’obra del local de la 3a edat? 
 
Resposta: No hi ha cap projecte. 
 
1.2. Quines passes manquen per a l’inici de les obres? 
 
Resposta: Aprovar les Normes subsidiàries i, després, el projecte. 
 
1.3. Es preveu l’inici de les obres dins l’any 2008? 
 
Resposta: No. 
 



1.4. Té coneixement l’Equip de Govern de les avaries o faltes de funcionament de les 
bombes impulsores i del risc de col·lapses a la depuradora de la Colònia? 
 
Resposta: No. 
 
1.5. Donarà a l’abast l’actual depuradora quan s’ocupin els nous habitatges i els que 
s’estan construint? 
 
Resposta: Sí. 
 
1.6. Pensa l’actual Equip de Govern instar la Conselleria de Medi Ambient a ampliar la 
depuradora de la Colònia de Sant Pere? 
 
Resposta: No, perquè ens han assegurat que és suficient. 
 
1.7. Pensa l’Ajuntament habilitar un camí per a vianants de la Colònia fins al 
Cementeri? 
 
Resposta: No. 
 
1.8. És conscient l’Equip de Govern dels perills per als vianants que van de la Colònia 
al Cementeri? 
 
Resposta: Sí. 
 
AGENDA LOCAL 21 
 
2.1.  S’està implantant actualment l’Agenda Local 21? 
 
Resposta: Està implantada i s’està pendent de reunions de seguiment. 
 
2.2. Quines actuacions s’estan fent actualment? 
 
Resposta: Entre d’altres, la recollida selectiva porta a porta a la Colònia de Sant Pere i 
les àrees naturals d’interès municipal a les NS que estan en elaboració. 
 
2.3. Cada quant es reuneix el Fòrum de Participació Ciutadana? 
 
Resposta: De moment, està paralitzat. 
 
2.4. Quan va tenir lloc l’última reunió del Fòrum de Participació? 
 
Resposta: A finals del mes d’octubre de 2006. 
 
2.5. Què s’hi va tractar? 
 
Resposta: Es va paralitzar el Fòrum a causa d’un informe elaborat per la UIB. 
 
2.6. Quines eines de comunicació es tenen previstes per donar a conèixer l’Agenda 
Local 21? 



 
Resposta: Ja es veuran a mesura que es vagi desenvolupant. 
 
2.7. En pensa adoptar un canvi, en la filosofia d’aplicació de l’Agenda Local 21, amb el 
Fòrum de Participació Ciutadana, les seves resolucions i els pressupostos participatius, 
o tots aquests seguiran sense efecte i per tant sense ser portats a terme? 
 
Resposta: Crec que aquesta pregunta està mal formulada. En tot cas, cal dir que 
l’Agenda Local 21 no està aturada, perquè s’estan duent a terme punts aprovats i, quant 
al Fòrum, als pressupostos de 2008 hi ha una partida específica de 60.000 €, i això, al 
meu parer, no significa que estigui aturat, tot el contrari. 
 
PRECS 
 
1. Demanem a l’Equip de Govern que prengui les mesures oportunes per tal que les 
actes dels plenaris es pengin puntualment a la web de l’Ajuntament, ja que la darrera 
acta que es troba a disposició dels nostres ciutadans i ciutadanes és del Ple del 31 
d’octubre de 2006? 
 
Resposta: Es tendrà amb compte. 
 
2. Demanem a l’Equip de Govern que prengui les mesures oportunes per arreglar la 
carretera de la Colònia que va del portell de sa Devesa fins al creuer de la urbanització 
Montferrutx. Hi ha parets esbucades que envaeixen les voreres, fent encara més estret 
un tram que, de per si, ja ho era molt. 
 
Resposta: Es comunicarà a Obres Públiques. 
 
3. Demanem a l’Equip de Govern l’habilitació de clavegueram transversal als carrers 
Major, de Sant Marc i de la Mar, de la Colònia de Sant Pere, amb la finalitat de pal·liar 
el gran volum d’aigua que hi baixa quan plou intensament. 
 
Resposta: De moment, no hi ha cap projecte de pluvials. 
 
4. Demanem a l’Equip de Govern que augmenti la presència policial a la Colònia cada 
vegada que hi plou. 
 
Resposta: Creuen que la presència policial que hi ha és l’adequada. 
 
5. Demanem a l’Equip de Govern que realitzi les tasques oportunes per instar GESA a 
resoldre les freqüents avaries elèctriques que es produeixen a la Colònia cada vegada 
que hi plou.  
 
Resposta: S’està fent. 
 
6. Demanem a l’Equip de Govern que realitzi o encarregui un estudi de mobilitat i 
senyalització del trànsit al nucli de la Colònia de Sant Pere, ja que hi ha creuers 
especialment conflictius i és freqüent que la gent que no coneix el nucli tengui 
problemes per poder trobar la sortida. La circulació de camions i autobusos és també 
molt dificultosa. 



 
 Resposta: Es tendrà amb compte. 
 
A continuació, es llegeix l’escrit de precs i preguntes presentat per UIA. 
 
FESTES 
 
1. A les festes de Nadal hi havia actes que feien referència als comerços associats. Per 
què no es va comptar amb la resta de comerços? 

 
Resposta: Perquè aquests actes varen ser sol·licitats per l’associació de comerciants i no 
per la resta de comerços. 

 
2. Es varen fer reunions formals amb la junta de l’Associació de Comerços per tal de 
preparar els actes de les festes en què, suposadament, hi participaven? 

 
Resposta: Si serveix com a formal una reunió amb la regidora de Cultura, sí. 

 
3. Quin accident va patir el cavall del patge reial perquè hagués de comparèixer, davant 
la incredulitat de grans i petits, dins el cotxe dels municipals? 

 
Resposta: No va patir cap accident, es va espantar perquè havia plogut i el carrer 
patinava. 

 
4. Per què no s’havia netejat de soll el trespol de la plaça que ocupava la carpa que 
havia acollit la festa de Nadal i que després va servir per a l’acte del patge? 

 
Resposta: Perquè no es va considerar necessari. 

 
5. Per què s’han canviat els cartells dels Darrers Dies que realitzaven els nins de totes 
les escoles d’Artà? 

 
Resposta: Perquè es fa cada 2 anys. 

 
6. Ho ha previst alguna de les comissions de festes? 

 
Resposta: No. 

 
7. Ens farà arribar la regidora les actes d’aquestes comissions de festes? 

 
Resposta: Sí. 
 
INTERIOR 
 
1. Quina és la situació actual del procés de funcionarització de la gerència del Teatre? 

 
Resposta: No és un procés de funcionarització, és un procés selectiu mitjançant concurs. 
S’ha desestimat la recusació presentada per l’Ajuntament i s’han presentat dos recursos 
a aquest Ajuntament. A partir d’aquí, se seguiran els tràmits que ens marquin les lleis. 

 



2. S’ha demanat a qui pertoqui l’informe jurídic sobre la funcionarització del gerent del 
Teatre que es va demanar al darrer patronat? 

 
Resposta: Estam tractant aquest tema, i encara no s’ha demanat l’informe. 

 
3. Per què a les comissions informatives de dimecres passat l’Equip de Govern no va 
voler donar informació i va remetre els regidors de l’oposició al patronat que se 
celebrarà demà? 

 
Resposta: No tenim cap intenció d’amagar informació, simplement trobàrem que és el 
fòrum apropiat. 

 
4. Quina ha estat la seqüència dels fets segons l’Equip de Govern d’ençà de la 
publicació de la plaça als butlletins pertinents? 

 
Resposta: Hem seguit escrupolosament el que diu la llei. 

 
5. Al BOE de 23 d’octubre es varen publicar les bases per a aquesta plaça. Per què deien 
que era requisit el nivell C de la JAC quan més avall s’afirmava que es faria una prova 
de nivell B i quan és sabut que la JAC està abolida des de fa anys i que aquest 
Ajuntament ha aprovat mocions en aquest sentit? 

 
Resposta: Va ésser un error no invalidant. 

 
6. Què pensa fer l’Equip de Govern davant els recursos de reposició interposats per 
diferents persones en aquest procés? 

 
Resposta: Contestar-los. 

 
7. Quantes multes han posat els policies locals a les sortides i entrades d’escoles aquest 
mes de gener? 
 
Resposta: 10. 
 
8. Quants de recursos s’han presentat? 

 
Resposta: 7. 

 
9. Quants d’aquests s’han estimat? 

 
Resposta: Encara no s’han resolt, estan en termini. 

 
10. En el darrer ple ordinari aquests regidors vàrem alertar sobre la situació d’un local 
del carrer d’Antoni Maria Alcover, d’Artà, que la Junta de Govern Local li havia 
denegat la llicència d’obertura, però que estava obert. Quines passes ha fet l’Equip de 
Govern en aquest sentit? 
 
Resposta: S’ha emès informe favorable i s’està tramitant la llicència d’activitats. 

 
11. Continua obert a dia d’avui? 



 
Resposta: Sí. 

 
EDUCACIÓ 
 
1. Quan crearà l’Equip de Govern la figura del policia tutor? 

 
Resposta: S’està estudiant la possibilitat, no es té previst que es creï per ara. 

 
2. Ha pensat en fer alguna campanya de conscienciació per disminuir el consum 
d’alcohol entre els joves durant la festa de Sant Antoni i fer-ho extensiu, també, als caps 
de setmana de tot l’any? 

 
Resposta: Hem xerrat d’aquest tema i estudiam diverses opcions. 

 
3. No creu l’Equip de Govern que la figura del policia tutor ajudaria a controlar aquest 
aspecte? 

 
Resposta: No n’estam tan segurs. 

 
4. A la Colònia hi ha preocupació per l’ocupació de l’escoleta, ja que els coloniers 
afirmen que les places s’ocupen per infants no empadronats allà. Què hi ha de cert en 
aquesta afirmació? 

 
Resposta: Tots els infants de la Colònia que feren la preinscripció tenen plaça. 

 
5. Què farà la regidora amb aquesta important demanda de places escolars? 

 
Resposta: No hi ha constància que hi hagi tal demanda, tenim un infant que ha sol·licitat 
plaça dins el mes de gener i que no hi ha pogut entrar, que tampoc acomplia els 
requisits. 

 
6. Ha pensat que seria interessant fer prevaler la proximitat geogràfica a l’hora de fer la 
baremació dels interessats? 

 
Resposta: Com ja he dit, tots els que sol·licitaren la plaça hi han entrat; no obstant això, 
estam dins el mateix municipi i tots tenim els mateixos drets. 

 
URBANISME 

 
1. Dia 29 de novembre de 2007, amb registre d’entrada 5212, una ciutadana va entrar 
una sol·licitud a l’Ajuntament. Quines actuacions ha duit a terme el gabinet 
d’Urbanisme? 

 
Resposta: La incoació d’un expedient d’infracció urbanística. 

 
2. Quines actuacions ha duit a terme l’Equip de Govern en aquest sentit? 

 
Resposta: Les actuacions es duen a terme des del gabinet d’Urbanisme. 

 



3. Hem vist en premsa que Boris Becker ha estat condemnat a pagar una multa de 
214.000 euros per infraccions urbanístiques. Com està aquest procediment 
administratiu? 

 
Resposta: La imposició de la multa és a càrrec del Consell de Mallorca per raó de la 
quantia. 

 
4. Quina és la dada més antiga de les sol·licituds de  llicències d’obra concedides en 
aquest darrer mes?  

 
Resposta: 10-07-2006. 

 
5. Quants expedients hi ha pendents d’informar per part de l’arquitecta municipal? 

 
Resposta: 68. 

 
6. Quants expedients hi ha pendents de passar per informar a l’arquitecta municipal? 

 
Resposta: 3. 

 
7. S’ha donat trasllat al Consell de Mallorca de l’expedient obert al polígon 13, parcel·la 
118?  

 
Resposta: No. 

 
8. En quina situació es troba l’obra que es fa darrere l’estació? 

 
Resposta: En execució. 

 
9. S’ha traslladat l’expedient a Serveis Ferroviaris de Mallorca? 

 
Resposta: Sí. 

 
10. Si és afirmatiu, han contestat ja els SFM? 

 
Resposta: No. 

 
11. Si s’escau la pregunta, en quin sentit? 

 
12. La urbanització de Sos Monjos encara no està enllestida, en quin moment es troba la 
seva tramitació? 

 
Resposta: Té pla parcial aprovat definitivament. 

 
13. Ja han parlat amb els propietaris sobre possibles finques rústiques que l’Ajuntament 
ha de rebre?  

 
Resposta: Sí. 

 
PARTICIPACIÓ CIUTADANA 



 
1. Quan es convocarà la Junta de Portaveus per tal d’engegar el Fòrum de la Colònia de 
Sant Pere, tal com va assegurar fa alguns mesos la regidora Massanet? 

 
Resposta: Aviat. 

 
2. Quin és l’estat en què es troba l’Agenda Local 21? 

 
Resposta: S’han de convocar les comissions temàtiques i s’estan desenvolupant alguns 
punts diagnosticats. 

 
3. Quines tasques ha realitzat l’empresa que va contractar l’Ajuntament ja fa alguns 
anys per a l’Agenda Local 21? 

 
Resposta: Va fer un informe i s’han tengut en compte alguns punts (recollida selectiva). 

 
4. Pensen reprendre l’Agenda Local 21? 

 
Resposta: Mai no s’ha aturat. 

 
5. Per què no es va sol·licitar subvenció l’any passat per a aquest concepte? 

 
Resposta: Sí se’n va demanar i es va aprovar. Si miren el BOIB, ho sabran. Subvenció 
de 18.000 € de la CAIB. 
 
6. Se’n demanarà enguany, de subvenció? 

 
Resposta: Sí, evidentment. 
 
MEDI AMBIENT 
 
1. Quina és l’explicació que aporta l’Equip de Govern per no refermar el conveni que 
tenia amb Deixalles? 

 
Resposta: No tenim cap conveni amb Deixalles. 

 
2. Quin serà el sistema que s’emprarà a partir d’ara? 

 
Resposta: L’empresa fa el servei. 

 
3. Per què es va optar per no renovar el conveni amb Deixalles? 

 
Resposta: No hi ha conveni. 

 
4. Com està el tema del Parc Verd de la Colònia? 

 
Resposta: Estam en contacte amb els propietaris per a la compra del solar. 
 
RÀDIO ARTÀ MUNICIPAL 
 



1. Quina és la situació actual de Ràdio Artà Municipal? 
 

Resposta: La llicència per emetre Ràdio Artà és de l’Ajuntament i, per això, s’ha fet una 
contractació directa dels serveis que ens permeti el seu bon funcionament. 

 
2. Per què no fan un concurs públic de concessió del servei, tal com va afirmar al Ple de 
novembre el regidor del ram? 

 
Resposta: Hem considerat més adient fer una contractació directa. 

 
3. Es repensaran treure a concurs la concessió a causa del parentesc entre el “no 
concessionari” i una regidora? 
 
Resposta: El fet de tenir relacions de parentesc no ha estat mai un obstacle en aquest 
Ajuntament per a la contractació de personal o per a l’adjudicació de contractes, i 
tampoc no ho serà ara i, per tant, durant l’any 2008, no ens ho repensarem. 

 
OBRES 
 
1. Quins dels projectes presentats per l’Ajuntament d’Artà ha aprovat el Consell en el 
Pla d’obres i serveis de 2008? 

 
Resposta: De moment, cap. 

 
2. Té previst l’Equip de Govern alguna actuació per tal d’adesar els jardins de Na 
Batlessa i els seus voltants, una zona que està molt degradada? 

 
Resposta: Es fa la neteja habitual. 

 
3. D’on traurà doblers l’Equip de Govern per tal de fer la nova escoleta de 0-6 anys a 
Na Caragol? 

 
Resposta: D’una modificació de crèdit. 

 
4. Creuen normal els membres de l’Equip de Govern que les obres es perllonguin sis 
mesos? 

 
Resposta: Una obra d’aquesta envergadura és normal i més fent la modificació del 
projecte. 

 
5. Ens volen fer creure que ha plogut sis mesos durant aquest any darrer? 

 
Resposta: Han de creure el que vulguin, no obstant això, ha plogut molt. 

 
6. Com estan en aquest moment les obres de la primera fase del Pla d’obres i serveis? 

 
Resposta: S’està asfaltant. 

 
7. L’asfaltat que s’ha fet és definitiu?  

 



Resposta: Sí. 
 

8. On és definitiu? 
 

Resposta: Per tot, menys el que va del carrer de na Batlessa al carrer de la Puresa. 
 

9. Quins carrers s’hauran de tornar a obrir una altra vegada? 
 

Resposta: El carrer de l’Abeurador i el carrer de Son Servera. 
 
Finalment, el batle diu al portaveu d’EV/ERC que, com el seu escrit de precs i 
preguntes ha estat presentat fora de termini, si ell vol, el pot llegir, però que el 
contestarà al proper plenari. 
 
La secretària l’informa que havia d’haver-se presentat dia 25 de gener, ja que ha de 
presentar-se 24 hores abans del dia del plenari i que dissabte no es compta com a dia 
hàbil. 
 
El portaveu d’EV/ERC diu que el va presentar a Correos dia 26 de gener i que va arribar 
a l’Ajuntament  dia 28 de gener. Afegeix que ho tornarà a presentar per al plenari del 
mes de març i diu que renuncia a llegir-lo. 

 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat: 
1.1. Aprovar inicialment el Reglament municipal regulador de subvencions. 
1.2. Exposar-lo a informació pública i a audiència a les persones interessades durant un 
termini de trenta dies, perquè puguin presentar reclamacions i suggeriments, que, en el 
seu cas, ha de resoldre la corporació.  
1.3. Posar-lo a audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries inscrites en el registre municipal d’associacions veïnals, les 
finalitats de les quals guardin relació directa amb l’objecte d’aquest reglament. 
1.4. Aquesta aprovació inicial esdevindrà definitiva, de forma automàtica, sense 
necessitat d’un nou acord exprés, si transcorregut el termini d’exposició esmentat, no 
s’hi interposen reclamacions o suggeriments. 
1.5. Aquest Reglament entrarà en vigor una vegada que s’hagi publicat completament el 
seu text en el BOIB i que hagi transcorregut el termini que preveu l’article 103 de la 
Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, en 
relació a l’article 113 d’aquesta Llei. 
 
2. Acordar, per 7 vots a favor (UM i PSOE) i 5 vots en contra (UIA, PP i EV/ERC): 
2.1. Aprovar la modificació del projecte de la renovació de la xarxa d’abastament, 
sanejament i dotació de canonades d’aigües pluvials, 1a fase, al nucli d’Artà, redactat 
per l’enginyer de camins, canals i ports Antoni Ramis Arrom. 
2.2. Trametre aquest acord al tècnic redactor del projecte i a l’empresa adjudicatària de 
les obres. 
 
3. Acorden, per 7 vots a favor (UM i PSOE) i 5 abstencions (UIA, PP i EV/ERC), la 
qual cosa representa el vot de la majoria absoluta legal que requereix l’article 94.3.m de 



la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, i 
l’article 47.3.i de la Llei 7/0985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local: 
3.1. Estimar o desestimar les al·legacions presentades en base als informes emesos. 
3.2. Aprovar provisionalment el Catàleg de protecció del patrimoni històric del terme 
municipal d’Artà. 
3.3. Remetre’l al Consell de Mallorca per a la seva aprovació provisional. 
3.4. Autoritzar el batle perquè dugui a terme els tràmits escaients per obtenir la 
corresponent exoneració de l’avaluació ambiental estratègica. 
 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària  Vist i plau  

 El batle  
 


